
Skolebestyrelsesmøde torsdag den 15. august 2024 
Kl. 17:00-19:00 mødelokale 1 
 
Det er muligt at deltage virtuelt – link kan sendes ud umiddelbart før mødet 
 
Fraværende: Robin Buchholdt Tofterup 
Intro ved første møde for 
den nye bestyrelse 
 
Velkommen og 
præsentationsrunde 
 
 
Forretningsorden for 
skolebestyrelser i Vejen 
kommune (se vedhæftet fil) 
 
 
Skolebestyrelsens opgaver 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Fælles kursus for nye 
skolebestyrelser i Vejen 
kommune 
 
 
Præsentation af skolen og de 
forskellige enheder 
 
 
Projekt sygefraværsindsats – 
stærke arbejdsfællesskaber 
(specialafdelingen) 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
Forretningsordenen blev gennemgået og drøftet. 
 
 
 
 
Skolebestyrelsen har bl.a. til opgave at fastsætte 
principper. Principperne sker ud fra organisering af 
skolens dagligdag, samarbejde mellem skole og 
hjem, meddelelser til forældre, 
fællesarrangementer og kulturture. 
 
Derudover godkender skolebestyrelsen også 
budget for skolen og laver høringssvar ved 
politiske tiltag og kommunens budget. 
 
Skolebestyrelsen fastsætter også ordensregler og 
værdier, som skal skabe trivsel og gode 
undervisningsmiljøer. 
 
 
Mødet foregår onsdag d. 18. september 17:30-
20:00 på Grønvangskolen og her vil repræsentanter 
fra bestyrelsen deltage. 
 
 
Kort overblik 
 
 
 
Oprids af, hvad projektet går ud på og hvordan det 
går. 
 
 
 
 

1 time og 
40 min. 



Årshjul - forslag årshjul (bilag 
1) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Snak om, hvor skolebestyrelsen skal deltage på 
forældremøder. Det blev fastlagt at det er på 0. og 
7. årgang, som der også står i årshjulet. 
 
7. årgang holder forældremøde 20/8, hvor Marlene 
og Anders, samt repræsentanter fra de forbundne 
skoler, deltager fra skolebestyrelserne og fortæller 
om de 3 punkter, som blev fastlagt ved seneste 
bestyrelsesmøde ved forbundne skoler. Mads fra 
SSP deltager også og fortæller om alkohol og 
rusmidler. Punkter hertil: 

 Dannelse af kontaktforældreråd, der går på 
tværs af de tre skoler og også gerne 
indeholder repræsentanter for både piger og 
drenge 

 Afholdelse af samlet ”Blå mandag” – så det 
bliver en fælles klasseoplevelse (Djurs 
Sommerland i 2024 var en stor succes) 

 Fortsættelse af ”spis på tværs” (tidsrum fx 
18-21:30 (ingen forældrekaffe) 

 At der afholdes en forældre/elev aften med 
SSP om alkohol og rusmidler (skolen 
faciliterer med lokaler og kaffe) 

 
0. årgang har forældremøde den 26/9, hvor 
skolebestyrelsen vil være til stede og præsentere 
sig for de nye klasser og forældrene. 
 
Faste punkter fra årshjulet er bl.a.: 

 Punkt om elevtal 
 Høringssvars om kommunes budget 
 Deltagelse i elevrådsmøder 
 Deltagelse ved personalemøder 
 Nedslag i skoleplanen, hvor LC og JDK 

fortæller om et punkt, hvor andre lærer evt. 
kommer og fortæller om, hvad der rører sig 
på skolen 

 Sygefravær 
 Hvor skal bestyrelsen være synlige? 
 Tilsyn med skolens principper 
 Samarbejde med repræsentant fra 

kommunalbestyrelsen 
 Hvad fylder nu og her 
 Diverse eksterne møder, hvor 

repræsentanter deltager 
 



Landsmøde for 
skolebestyrelser 
 
 
Deltagelse i forældremøder i 
almen og specialafdelingen 
 
 
Skoleplanen for 
Højmarkskolen 

Landsmødet foregår i år den 22. og 23. november i 
Nyborg. Her kan 2 repræsentanter deltage. 
 
 
Deltagelse ved 0. og 7. årgangs forældremøder. 
Ledelsen finder datoer for de resterende møder. 
 
 
Punktet sættes på til næste bestyrelsesmøde i 
september 

Meddelelser og 
orienteringspunkt 
 
Ledelse 

- Sygefravær for 
personale 

 
 
 

- Arbejdsgruppe  
tildelingsmodel 

 
 
Tillidsvalgte/personale - almen 
og special 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Forældrevalgte 
 
 
Elevråd 

 
 
 
 
Statistik for august fremvist med sammenligning af 
august 2023. Procenterne er for de fleste afdelinger 
faldet.  
 
 
Gennemgang af den nuværende 
gruppetildelingsmodel. 
 
 
God energi og summen efter sommerferien blandt 
personale og elever. 
 
7. årgang har i dag været i Jels på introtur – rigtig 
god dag. 
 
15 har meldt sig til skolepatrulje fra 7. årgang 
 
Specialafdelingen har fået to ekstra lokaler i år og 
det har givet luft 
 
 
 
 
 
Elevrådet er ikke valgt endnu, men valget står for 
døren. Elevrådet afholder kursusdag for nye 
elevrødder, når rådet er sat. 

15 min. 

Evt. LC undersøger om man stadig kan få billedkatalog 5 min. 
Punkter til næste møde Evaluering af forældremøder 

 
Forslag om fast besøg af SSP på 7. årgang i de 
første måneder af et nyt skoleår 
 

 



Placering af referater fra bestyrelsesmøderne ved 
forbundne skoler 
 
Beslutning om, hvem der deltager ved landsmødet 
i november 
 
Ved september mødet afgøres det, om der skal en 
sommerhilsen ud 
 
Synlig bestyrelse, deltagelse i møder ved almen, 
specialcentret og elevrådet 
 
NADA 
 
Hvordan går det med 6. årgang på fase 3 gangen 
 
Doolexia 
 
Kunstig intelligens, skoletube 

 
Ref: JDK 


